
ACTA  DE  LA  SESSIÓ  EXTRAORDINÀRIA  DEL  CONSELL  DE  LES  ALCALDIES  DE  LA 
COMARCA DEL SEGRIÀ

Identificació de la sessió
Núm.: 3/2020
Caràcter: extraordinari
Data: 22 de juliol de 2020
Horari: de 10:30 h a 11:55 h

D’acord amb l’article 46.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local,  
(introduït  pel  Reial  decret  llei  11/2020,  de  31  de  març,  pel  qual  s'adopten  mesures  urgents 
complementàries en l'àmbit social i econòmic per fer front a l'COVID-19), donada l’excepcionalitat de 
la situació actual i  davant la impossibilitat de celebrar aquesta sessió de manera presencial, es 
celebra  per  mitjans  telemàtics  via  programa  Zoom,  quedant  acreditada  l’assistència  de  les 
alcaldesses i alcaldes següents

Hi assisteixen:
David Masot Florensa, alcalde de l’Ajuntament de Maials i president del Consell de les Alcaldies 
Antoni Bosch Carabante, vicepresident primer del Consell Comarcal del Segrià
Rosa Pujol alcaldessa de l’Ajuntament d’Aitona
Xavier Prunera Cebrià, alcalde de l’Ajuntament d’Alcanó
Manel Ezquerra Tomàs, alcalde de l’Ajuntament d’Alcarràs
Josep Maria Gras Charles, alcalde de l’Ajuntament d’Alcoletge
Celestí Panavera Altisent, alcalde de l’Ajuntament dels Alamús
Jaume Sanuy López, alcalde de l’Ajuntament d’Albatàrrec
Joan Carles Garcia Guillamon, alcalde de l’Ajuntament d’Alfarràs
Hilari Guiu Sentís, alcalde de l’Ajuntament d’Alfés
Antoni Perea Hervera, alcalde de l’Ajuntament d’Alguaire
Jordi Tarragó Jové, Alcalde de l’Ajuntament d’Almatret
Teresa Malla Aigé, Alcaldessa de l’Ajuntament d’Almenar
Joan Gilart Escuer, alcalde de l’Ajuntament d’Alpicat
Pere Puiggròs Compte, alcalde de l’Ajuntament d’Artesa de Lleida
Antoni Carré Cuadrat, alcalde de l’Ajuntament de Benavent de Segrià
Jordi Verdú Paijà, alcalde de l’Ajuntament de Corbins
Emma Solans Pérez, alcaldessa de l’Ajuntament de Gimenells i Pla de la Font
Manel Josep Solé Agustí, alcalde de l’Ajuntament de La Granja d’Escarp 
Carme Pinyol Oró, alcaldessa  de l’Ajuntament de Llardecans
Sra. Jordina Freixanet, 2a tinent d'alcalde de l'Ajuntament de Lleida, en substitució de l’alcalde 
Montserrat Jové Vidal, alcaldessa de l’Ajuntament de Massalcoreig
Josep Ramon Modol, regidor de l’Ajuntament de Montoliu de Lleida, en substitució de l’alcalde 
Sandra Barberà Bosch, alcaldessa de l’Ajuntament de Puigverd de Lleida
Silvia Olmo, regidora de l’Ajuntament de Rosselló en substitució de l’alcalde 
Teresa Cullerés, alcaldessa de l’Ajuntament de Sarroca de Lleida
Josep Antoni Romià Pujol, alcalde de l’Ajuntament de Serós 
Sandra Marco Casals, alcaldessa de l’Ajuntament de Soses
Sra. Imma Monné, regidora de l’Ajuntament de Sunyer en substitució de l’alcalde 
Mario Urrea Marsal, Alcalde de l’Ajuntament de Torrebesses 
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Jordi Latorre Sotus, Alcalde de l’Ajuntament de Torrefarrera
Joan Carles Miró Puigvecino, alcalde de l’Ajuntament de Torres de Segre
Agustí Jiménez Pérez, alcalde de l’Ajuntament de Torre-Serona
Jordi Figuerol Sarmiento, alcalde de l’Ajuntament de Vilanova de Segrià

També assisteixen:
Els consellers i conselleres:
Oriol Verdú Polo, portaveu grup ERC
Anna Oró Betriu, consellera
Cristina Latorre, consellera
Josep Lluís Huguet, conseller
Fina Cabiscol Balagueró, consellera
Gemma Massana Cosialls, consellera

Anna Jordà, assessora 
Sergi Fo Pifarré, gerent del Consell Comarcal del Segrià
Tomàs Torán Solaní, interventor del Consell Comarcal del Segrià
Carme Vallés i Fort, secretària del Consell Comarcal del Segrià

Excusen assistència:
Josep Ibars Gilart, alcalde de l’Ajuntament d’Almacelles
Maria José Invernón Mòdol, alcaldessa de l’Ajuntament d’Aspa 
Carles Català Visa, alcalde de l’Ajuntament de La Portella
Josep Ma. Sanjuan Cornadó, alcalde de l’Ajuntament de Sudanell
Josep Ramon Solsona Oliva, alcalde de l’Ajuntament de Vilanova de la Barca

ORDRE DEL DIA:

1.- Informació del President  sobre el  confinament de la Comarca del Segrià i  de les mesures 
especials  adoptades  per  a  la  contenció  del  brot  epidèmic  de  la  pandèmia  de  COVID-19  als 
municipis de la comarca.

2.- Precs i Preguntes.

DESENVOLUPAMENT  DE LA SESSIÓ

1.- Informació del President sobre el confinament de la Comarca del Segrià i de les mesures 
especials adoptades per a la contenció del brot epidèmic de la pandèmia de COVID-19 als 
municipis de la comarca.

President dona la benvinguda als alcaldes i alcaldesses i als consellers i consellers que han estat 
convidats.
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En primer lloc, agraeix a tots els alcaldes i alcaldesses de la comarca la feina que s’està fent amb 
el  covid19 ja  que els  ajuntaments estan fent  tot  el  que poden i  més de la  seva part.  S’està 
defensant molt aquesta feina que s’està fent.
Al Segrià el confinament és dispar, perquè a Lleida ciutat, Alcarràs, Torres de Segre, Soses, la 
Granja  d’Escarp  etc  tenen  un confinament  més estricte,  amb els  establiments  de restauració 
tancats,
La resta de municipis tenen restriccions menors estant prohibides les reunions de més de 10 
persones.  Segons  protecció  civil  es  pot  demanar  per  obrir  instal·lacions.  També  piscines  i 
biblioteques es poden obrir però d’acord amb la normativa

Informa que quan fa més d’una setmana es va confinar la comarca, va causar gran preocupació i 
la notícia es va rebre amb retard. Cada matí procicat Segrià es reuneix, ara son procicat de la 
Vegueria de Lleida. En aquestes reunions des del primer dia hi ha una sèrie de demandes que es 
fan arribar i en la que es dona molta informació de les persones infectades i on son els brots. Es 
necessita saber les dades no per xafarderia sinó per controlar i evitar que la cadena de contagi 
s’estengui, pel que es considera que son dades imprescindibles.

Es preveu un fons de contingència de 4 milions al Segrià i als ajuntaments uns 2,5 milions per 
sufragar aquestes despeses.
Dona les gràcies al govern perquè al fer-ho com a fons de contingència serà més fàcil de demanar 
i d’arribar, ja que s’ha demanar ajudes contundents per comerços i empreses, en la recerca d’un 
equilibri entre salut i economia.
Es demana un sistema de bestretes per insuflar diners als pressupostos municipals i també s’ha 
demanat un avançament del fons de cooperació local, tot i que se n’ha rebut ja el 50%.
Els Serveis socials han estat treballant activament.
Explica que es va fer la gestió de l’hotel Nastasi durant 5 ó 6 dies però després va tornar a ser  
extensió del Hospital Arnau de Vilanova. Ara es gestiona al poliesportiu municipi de Torres de 
Segre,  per  gent  que  no  pot  fer  el  confinament,  ahir  unes  17  persones,  es  compta  amb  la 
col·laboració i ajuda d’Open Arms.
La resta de serveis continuen, com la gestió de residus i també s’estan tramitant les sol·licituds 
d’ajuts de menjador escolar pel curs vinent.

Dona la paraula al Sr. Toni Bosch, qui explica que serveis socials no para i s’enviarà el resum de 
les dades. Fa una explicació de les dades que es contenen en aquest informe que es farà arribar.
Destaca que al pressupost hi havia consignats per a ajuts d’urgència 78.350 euros però a data 
d’avui ja s’han gastat 90.801 €, pel que s’agraeix a la Diputació de Lleida l’ajut de 100.000 euros 
que ha arribat.
Informa que es desdobla l’atenció a temporers per immigració, amb suport, mediació i alimentació 
bàsica. 

2.- Precs i Preguntes.

El Sr. Jordi Verdú pregunta per què alguns municipis es van excloure de l’àrea de confimanent 
perimetral més restrictiu, quin criteri es va seguir.

El President respon que Protecció Civil només va informar amb dades epidemiològiques, però no 
se sap més. Coincideix que aquests municipis no hi ha piscines o no funcionen.
Informa que els confinats del magatzem de Corbins ja tenen l’alta mèdica.
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La Sra. Teresa Malla, informa que el tema cultural havia de començar amb els concerts de les 
sardanes i cobles, i pregunta si els ajuntaments han de demanar com ajuntament, com a consell 
comarcal a Protecció Civil el permís per realitzar aquestes actuacions.

El  President  respon  que  s’ha  de  demanar  a  Protecció  Civil  des  dels  ajuntaments  i  Consell 
Comarcal farà més força.
De protecció civil s’ha informat que hi ha moltes peticions de l’àrea metropolitana i fa patir que 
potser les autoritzacions del Segrià arribaran molt tard. Es farà arribar aquesta preocupació davant 
la demanda massiva de l’àrea metropolitana.

El Sr. Toni Bosch diu que si es fan arribar les peticions al Consell també es farà pressió des d’aquí

El Sr. Jordi Latorre felicita al president perquè davant la dificultat de la situació, li ha tocat lidiar 
amb una situació molt complicada defensant els drets de la Comarca. Exposa,  tot i ser conscient 
que és un tema que pot quedar una mica llunyà, que a les llars d’infants s’ha d’aportar un pla de 
com  s’iniciarà  el  curs.  Es  proposa  que  des  del  consell  s’unifiqui,  tot  i  que  el  Consell  no  té 
competència en educació.
El President respon que ara s’estan recollint beques i s’està mirant com s’organitzarà el menjador 
escolar amb el sistema de torns.

El Sr. Joan Carles Miró Puigvecino, alcalde de Torres de Segre, demana ajuda per controlar els 
assentaments il·legals, ja que Torres de Segre no pot sol. 
El  President  respon que mirarà  de fer-se,  tot  i  que és molt  complicat,  ja  que explica  que el  
desallotjament de Lleida va ser complicat.

El Sr. Manel Ezquerra, alcalde d’Alcarràs, explica que un campament que a finals d’estiu 2019 es 
va desallotjar ja que hi havia un delicte mediambiental, i va ser possible actuant amb Seprona i la 
Guàrdia Civil. A la vora hi havia un altre assentament però com també hi havia vessaments a llera 
es va passar la pilota a la Generalitat, i ja fa dos anys que hi va haver un brot de tuberculosi, pel  
cal que ens posem les piles tots. La premsa volta i si troba aquestes coses ho utilitza per difondre. 
Aquests assentaments no son de temporers, son persones amb una problemàtica social i  ells 
mateixos creen un gueto entre ells, pel que cal treballar entre tots.

El President agraeix a tots els alcaldes del Baix Segre la feina que estan fent molt intensament.

A El  Sr.  Manel  Ezquerra,  preveu que  hi  haurà  més problemes perquè  hi  ha  algun problema 
d’extorsió.  Li  sap  greu  que  se’ls  titlli  de  racistes  quan  s’està  fent  una  tasca  integradora  i 
associativa. Cal una mica d’ajuda i que algú creï un marc legal o tothom acabarà confinat.

El Sr. Manel Solé, considera que la situació és excepcional i complexa, pel que s’ha de poder 
explicar que els alcaldes i alcaldesses han fet realment el que se’ls ha demanat amb voluntat de 
servei.  S’ha  demanat  que  s’afluixin  les  reivindicacions  i  no  s’ha  de  fer,  hi  ha  d’haver 
corresponsabilitat entre administracions. Vol agrair la feina que s’ha fet de secretaria i intervenció, 
ja que no hi ha competència per atendre a persones sense papers,  i  s’ha fet una gran feina 
d’intentar ajustar aquestes demandes, ficant-hi hores i enginy. També agraeix a serveis socials, 
inclòs al Sr. Toni Bosch, l’esforç que s’està fent. 
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No es pot tornar a permetre que el nom del Segrià quedi tan tacat com ha passat, acreditant que 
s’està fent bé la feina. S’ha marcat a la gent de Lleida i del Segrià, pel que tenim un deute amb la 
gent  de  la  comarca.  El  President  ha  explicat  que  s’ha  posat  damunt  de  la  taula  un  pla  de 
recuperació econòmic i  social  des de ja,  que serà molt  important  ateses les dades de Pimec 
d’establiments que es tancaran. Ha de ser un pla de recuperació global de la comarca i anar tots a 
una. Cal canviar la imatge.

El Sr. Toni Bosch explica que des de l’àrea de promoció econòmica i cultura s’estan fent accions 
per iniciar la campanya.

El Sr. Manel Solé destaca que els recursos son limitats però no és tema només econòmic, també 
de sentiment.

El President posa de manifest que es tracta de demandes històriques, ara hi ha l’oportunitat que 
se’ns escolti.

El  Sr.  Mòdol dona les gràcies als que estan treballant  des del consell  comarcal  però s’ha de 
preparar el setembre i a les escoles rurals es faran grups escolars de 25 alumnes, i caldrà un 
reforç de monitors, per atendre aquest increment pel que caldrà demanar a Educació; els primers 
mesos escolars seran especials ja que no és viable que un mateix monitor vagi d’un lloc a l’altre

El Gerent li dona la raó i explica que el dia 27 acaba el termini per presentar propostes al nou plec 
de menjador escolar que ja contempla un protocol covid i post covid. El Departament d’Educació 
ha dit als 35 centres en els que es prestar el servei de menjador per part del Consell Comarcal,  
han de fer un pla d’obertura que s’ha d’enviar al consell per coordinar el tema del menjador. El 
sistema de targetes moneder serà l’última mesura.

El President considera que el mes de setembre està aquí i cal treballar dur.

El Sr. Mòdol matisa que la demanda era pel pla d’obertura que a aquestes alçades ha d’estar fet.

La Sra.  Silvia Olmo informa que al  transport  escolar  no es faran torns,  aniran tots junts amb 
mascareta al 100% d’ocupació. Es preveu àpats a les cases i portar carmanyoles si hi ha algun 
problema.

El President preveu que hi haurà preocupació dels pares i s’haurà de demanar protocols de covid 
perquè es faci molt bé el tema neteja o desinfecció. S’haurà de repetir tot moltes vegades perquè 
facin cas i ens escoltin. Son coses molt importants. 

La sra. Silvia Olmo informa que demà és l’últim dia per fer arribar aquests protocols al Consell.

El President diu que a les 13h ve el conseller de Benestar i Treball i juntament amb el Sr. Toni 
Bosch i Jordi Latorre, es desplaçaran a l’hotel Ibis de Torrefarrera per allotjar confinats, ja que 
s’estan  agafant  més  espais  amb  previsió  del  que  pugui  passar.  També  s’ha  agafat  la  Saira 
d’Almacelles, s’habilitaran altres espais a la Noguera i al Pla d’Urgell.

El President dona molts ànims a tots per continuar treballant i posa a disposició el seu correu 
perquè li facin arribar les demandes que siguin necessàries.
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El Sr. Toni Bosch dona les gràcies a secretaria, intervenció, Gerència  i a la Sra. Montse Codina, 
cap de serveis socials, per la feinada que s’ha fet a hores intempestives.

El President reitera aquest agraïment.

Sense cap altre afer a tractar,  el  president aixeca la sessió en la data i hora assenyalades a 
l’encapçalament, del que com a secretària estenc aquesta acta i en dono fe.

Vist i Plau
El president del Consell de les Alcaldies 

David Masot Florensa
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